
Van de voorzitter: Fred de Groot 

iinn  mmeemmoorriiaamm  

Annelies Kramer, bijna 73 jaar 

Ze was vanaf het begin van onze partij 
een actief en meedenkend lid. Enige jaren 
is zij penningmeester geweest en heeft 
voor onze partij als fractie vertegen-
woordiger gefunctioneerd. Met haar 
positieve instelling als gepensioneerd 
bibliotheekmedewerkster verzamelde zij 
berichten van bewoners en uit de media 
die in het eerstvolgende fractie overleg ter 
discussie werden gebracht. Zorgvuldigheid 
en nauwkeurigheid waren karakteristiek 
voor haar. 
Wij zullen haar missen. 

Blik op de raad…. 
De reboelje in onze gemeenteraad is door 
Adviesbureau Bing in een lijvig rapport 
openbaar gemaakt, de integriteit van onze 
raadsleden onderzocht en getoetst, de 
conclusies zijn niet mis maar de vraag 
voor ons buitenstaanders luidt: 

Wat wordt er mee gedaan, komen er 
vervolgstappen of gaan we over tot de 
orde van de dag? 

Het lijkt er op dat eventuele consequenties 
of maatregelen - als die er al komen – na 
het zomerreces zullen worden genomen. 
Zal het rapport met een kostenpost van 
ruim € 75.000  een positief effect hebben  

op het onderling functioneren van onze 
gemeenteraad? Gelet op het tafereel in de 
gemeenteraad bijeenkomst van dinsdag 2 
juli heb ik mijn twijfels. Wat daar 
plaatsvond is ontluisterend, beschamend, 
een dieptepunt van ons gemeentelijk 
openbaar bestuursorgaan. Een raadslid 
die zijn gal spuwt over de rol van de 
burgemeester, een motie van treurnis 
indient met welk doel: Zelfverheerlijking, 
iemand op zijn nummer zetten, verbeteren 
van de onderlinge verhoudingen, 
partijpolitiek enz. enz. De lezer mag het 
zelf invullen. 

Voor velen is het smullen geblazen bij het 
lezen van het verslag in de LC. In onze 
omliggende gemeenten zal er gegniffeld 
zijn als Smallingerland zo te KIJK wordt 
gezet. Als oud bestuurder schaam ik mij 
voor deze vertoning. 

Het Bing rapport hebben we op 31 mei 
ontvangen en behandeld, eerst in een 
besloten vergadering voor alle raadsleden 
en betrokkenen. De onderzoekers van 
bureau BING waren aanwezig om 
eventuele vragen te beantwoorden. 

Er werden niet veel vragen gesteld, 
blijkbaar was het duidelijk bij iedereen.?? 
Gezien het rapport had ik hier wel meer 
van verwacht. Men wilde blijkbaar het 
debat op 13 juni af wachten. 

De conclusies en aanbevelingen waren 
snoeihard en confronterend. 
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leg ter discussie werden gebracht. Zorgvuldig-
heid en nauwkeurigheid waren karakteristiek 
voor haar.

Wij zullen haar missen.
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baar gemaakt, de integriteit van onze raadsle-
den onderzocht en getoetst, de conclusies zijn 
niet mis maar de vraag voor ons buitenstaan-
ders luidt: Wat wordt er mee gedaan, komen 
er vervolgstappen of gaan we over tot de orde 
van de dag?
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mend, een dieptepunt van ons gemeentelijk 
openbaar bestuursorgaan. Een raadslid die zijn 
gal spuwt over de rol van de burgemeester, een 
motie van treurnis indient met welk doel: Zelf-
verheerlijking, iemand op zijn nummer zetten, 
verbeteren van de onderlinge verhoudingen, 
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vullen.
Voor velen is het smullen geblazen bij het lezen 
van het verslag in de LC. In onze omliggende 
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land zo te KIJK wordt gezet. Als oud bestuurder 
schaam ik mij voor deze vertoning.

Het Bing rapport hebben we op 31 mei ontvan-
gen en behandeld, eerst in een besloten verga-
dering voor alle raadsleden en betrokkenen. De 
onderzoekers van bureau BING waren aanwe-
zig om eventuele vragen te beantwoorden.
Er werden niet veel vragen gesteld, blijkbaar 
was het duidelijk bij iedereen.?? Gezien het rap-
port had ik hier wel meer van verwacht. Men 
wilde blijkbaar het debat op 13 juni af wachten.
De conclusies en aanbevelingen waren snoei-
hard en confronterend.
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Uit  het onderzoek blijkt dat de problemen 
zijn ontstaan door: aannames, niet met 
elkaar in gesprek blijven, geen navraag, 
ruis- en misverstanden, lekken van 
informatie en anonieme brieven. 

Maar ook over de manier van omgaan met 
elkaar. 

Tijdens het debat worden ook de  
frustraties en de kern duidelijk; voor 
enkelen liggen die diep: Rancune, 
gekwetst maar vooral ook op zoek naar 
excuus. Blijkbaar leest een ieder het 
rapport op zijn/haar eigen manier. Dan 
wordt het  moeilijk om iedereen weer op 
één lijn te krijgen. 

Waarschijnlijk zal het na het zomerreces 
verder opgepakt worden. Over de vorm is 
men nog niet uit.   

De financiën van Smallingerland 

Aankomende periode worden de  
financiën behandeld. Bestuurs rapportage, 
kadernota en begroting. Er moet weer 
bezuinigd worden. “Whats new?” Om te 
voorkomen in de aankomende periode 
naar het beruchte ravijnjaar niet verder in 
een negatieve spiraal te komen. Maar ook 
krijgen wij te maken met grote opgaves 
met betrekking tot: wettelijke taken en 
onderhoudsverplichtingen. Dan moeten 
we goed kijken waar we de financiële 
middelen weg kunnen halen. 

Grote uitdagingen voor de raad. 

Johanna Mast-Nikkels, fractievoorzitter 

--------------------------------------------------------- 

peratie SStteeeennbbrreeeekk  

staat in het 
Klimaatadaptieplan 2024-
2026 door de Gemeenteraad 
vastgesteld in maart 2024. 

Subsidieregeling voor het vergroenen 
van uw tuin. 

Waarom steen vervangen door groen? 

• Een groene tuin zorgt voor 
verkoeling in de zomer; 

• Een groene tuin houdt water vast 
tijdens regenval; 

• Een groene tuin kent een grotere 
variatie aan leefomgevingen en 
heeft daardoor een positieve 
invloed op de biodiversiteit; 

• Een groene tuin zorgt voor een 
betere luchtkwaliteit door de 
binding van CO2 en fijnstof; 

• Een groene tuin zorgt voor een 
prettige en ontspannen leef- en 
werkomgeving. 

Hoe werkt het 

De Gemeente geeft € 10,-- subsidie per 
vierkante meter steen met een maximum 
van € 400,- per aanvraag. De subsidie 
aanvraag wordt behandeld op volgorde 
van binnenkomst.  

Zelf heb ik de tuin vergroend in 2019. 
Allereerst heb ik alles wat ik niet gebruiken 
kon voor de herinrichting weggeven, 
gewoon via Facebook: de grote 
betontegels en het witte zand wat onder 
de tegels lag en weer opgehoogd met 
zwarte grond. De graszoden gekocht en 
gelegd. Van de 30x30 tegels is de 
bloembak gemaakt. Wat leuke éénjarige- 
en vaste planten gekocht en ziehier m’n 
nieuwe tuin.  

Het ontwerp is geheel gratis gemaakt door 
een enthousiaste, deskundige vrijwilligster 
van de Vereniging Groei en Bloei. Ik kijk er 
nog steeds met veel plezier naar!  

Yvonne Feenstra, secretaris 

Meer informatie: Bron: 

https://www.smallingerland.nl/Onderwerpe
n/Subsidies/Subsidieregeling_vergroenen
_tuinen  

https://groei.nl/ 
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ven voorstellen… 

Ook al loop ik al enige tijd mee in 
de partij als bestuurslid, het 
voorstellen was er nog niet van 
gekomen. Mijn naam is Elisabeth 

van der Heide, ben 51 jaar en ik woon in 
Drachtstercompagnie. Daar woon ik met 
man John, Emma van 18 jaar en Jaap 
Thomas van 12 jaar.  We wonen hier al 
ruim 30 jaar en genieten van de ruimte en 
de landelijke omgeving. Daarnaast is 
Drachtstercompagnie een fijn dorp om te 
vertoeven. Ik ben een mensenmens en 
ben dan ook veel betrokken bij de 
activiteiten in het dorp: basisschool De 
Frissel, de kerk, buurtvereniging en TFS, 
zowel korfbal als ook voetbal. Regelmatig 
draai ik samen met een buurvrouw een 
bardienst in ons prachtige sportcomplex 
en MFC “It Trefpunt” Een mooie plek voor 
ontmoeting tussen jong en oud.  

Deze ontmoeting ervaar ik ook dagelijks in 
mijn werk als docent en coach bij Firda 
(voorheen Friesland College & Friese 
Poort) in Heerenveen.  

Na ruim 22 jaar als accountmanager in de 
chemische distributie te hebben gewerkt, 
heb ik in januari 2020 de overstap naar het 
onderwijs gemaakt. Vastbesloten van 
betekenis te zijn voor jongeren die in de 
transport- en logistieke sector willen 
werken ben ik mijn ervaring en kennis 
gaan inzetten voor deze doelgroep.  

Het is geweldig om met jongeren te 
werken die òf helemaal niet weten wat ze 
willen òf juist doelgericht met een 
opleiding starten. Het begeleiden hiervan 
op school en ook op stage of werk vind ik 
geweldig. Wanneer je dan na twee jaar bij 
een bedrijf op bezoek komt en je ziet daar 
een oud-leerling een mooie baan hebben, 
dan geniet ik daarvan.  

 

 

 

 

 

 

Zoals ik mijn studenten ook altijd op het 
hart druk dat “in werken veel vrije tijd gaat 
zitten,” heb ik daar persoonlijk ook last 
van. In de schaarse vrije tijd die ik heb ben 
ik graag buiten in de tuin, wandel ik graag 
of lees een (fries)boek. Daarnaast probeer 
ik piano te spelen en mag ik graag 
detectives van de BBC kijken. Daarnaast 
sluit ik elke twee weken aan bij de kleine 
fractie van onze partij op het 
gemeentehuis.  

Door te luisteren, lezen en mee te 
discussiëren vind ik zachtjes aan mijn weg 
in de lokale politiek. Natuurlijk is er ten 
opzichte van de oudgedienden onder ons 
nog veel te leren en ontdekken. Graag zet 
ik mij in voor onze achterban en de 
inwoners van Smallingerland die ons nog 
niet kennen.  

Vanuit de ontmoeting en gesprekken met 
mensen achterhalen wat er zoal leeft in 
onze gemeente en dan niet alleen 
Drachten maar ook de dorpen 
daaromheen. Tot op heden heb ik de 
samenwerking binnen bestuur en fractie 
als prettig ervaren en hoop dat we dit 
verder kunnen uitbouwen de komende 
jaren. Mocht u vragen hebben of een 
gesprek willen hebben dan kunt u mij 
bereiken op 06 – 177 95 990.  

Voor nu wens ik een ieder een fijne 
zomertijd toe. 

Met vriendelijke groeten, 

Elisabeth van der Heide, bestuurslid 

------------------------------------------------------ 
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oe het fysieke domein de zorg 
raakt. 

Meestal valt een 
raadsvoorstel onder één 
domein. Toch gebeurt het ook 

wel eens dat er een overlap bestaat 
rondom een onderwerp. 

De functiewijziging van het Sùd is hier een 
voorbeeld van. 

Een zorgonderneming heeft een plan 
ingediend om een dagbestedingslocatie te 
beginnen op het Sùd. Geen probleem zou 
je denken, het is van groot belang dat 
mensen met een beperking een inclusieve 
plek in onze samenleving hebben.  

Toch lag het niet zo eenvoudig. 
Omwonenden hadden grote zorgen en 
weinig vertrouwen in de zorgorganisatie. 
Tijdens de ronde tafel kwamen deze 
zorgen duidelijk naar voren. 

Overtreden van regels, het presenteren 
van een geslaagde participatie vanuit de 
zorgondernemer, terwijl dit door 
omwonenden heel anders is ervaren. 

Er zijn bij mij het afgelopen jaar meerdere 
signalen binnengekomen van overlast en 
onveilige gevoelens van inwoners in de 
nabijheid van de panden waar de 
zorgondernemer nu actief is. 

Uiteindelijk ging het raadsvoorstel strikt 
genomen over een functiewijziging en niet 
over het functioneren van de 
zorgonderneming. De controle van 
zorginstellingen ligt bij de Inspectiedienst 
Gezondheidszorg. 

Hier heb ik enorm mee geworsteld.  
Met instemming van de functiewijziging 
bestond er in mijn ogen een groot risico 
dat je ondermaatse zorg faciliteert.  

De zorgondernemer gaf mij tijdens de 
ronde tafel niet de indruk dat hij de 
zorgvragers centraal had staan.  

Al 25 jaar werk ik als persoonlijk 
begeleider in de gehandicaptenzorg vanuit 
de visie dat de cliënt centraal staat.  

De beperkte vertegenwoordiging van de 
betrokken zorgvragers en de zorgen van 

omwonenden, hebben er toe geleid dat wij 
tegen de functiewijziging hebben gestemd. 

De meerderheid van de raad besloot om 
deze functiewijziging wel te steunen. 
Hiermee faciliteer je de zorgonderneming. 

Rest mij te hopen dat de zorgvrager 
kwaliteit van zorg krijgt in harmonie met de 
buurt.  

Dennis Bekius, Raadslid 

 

Colofon: 

Redactie:  
Fred de Groot en Yvonne Feenstra. 
Email: 
secr.smallingerlandsbelang@gmail.com. 
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